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PIJANEGO 
WYCIĄGNĘLI Z AUTA
Miał około trzech promili alkoholu w organizmie i slalomem zmierzał w kierunku Lubina – 49-letniego 
mieszkańca Środy Śląskiej zatrzymali pomiędzy Indomo a Obi lubińscy kierowcy. Później mężczyzną 
z forda zajęła się policja.     » STR.7
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KAROLINA JUŻ 
PO PRZESZCZEPIE 
W końcu może odetchnąć z ulgą. Karolina Cyga 
ma już za sobą przeszczep komórek macierzy-
stych, ten, na który pieniądze zbierała przez wiele 
miesięcy. – Na szczęście wszystko poszło dobrze 
i teraz pozostało nam już tylko czekać na rezulta-
ty – opowiada mama 19-latki.  
   » STR.2
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ZA DARMO 
DLA WSZYSTKICH

 » Nasze dzieci za 
darmo pojadą na 
rozpoczęcie roku 
szkolnego, 
a my do pracy 
– od poniedziałku,
1 września, 
przejazd 
autobusem będzie 
już za darmo. Na 
stałe. 
– Komunikacja 
miejska czy dostęp 
do internetu – 
takie rzeczy 
powinny być 
dla mieszkańców 
darmowe – 
podkreśla 
prezydent Lubina 
Robert Raczyński.

O wprowadzeniu 
darmowej ko-
munikacji prezy-

dent mówił już wiosną. 
– Dochody ze sprzeda-
ży biletów są tak nie-
wielkie, że koszty prze-
wyższają zyski. Trzeba 
utrzymać kontrolerów, 

drukować bilety. A auto-
busami przede wszystkim 
jeżdżą emeryci i ucznio-
wie. Te grupy mają duże 
zniżki, przez co dochód 
jest znikomy. Stąd decy-
zja, by zupełnie zrezygno-
wać z biletów i dołączyć 
do miast, gdzie komuni-
kacja jest darmowa – tłu-
maczy Robert Raczyński. 

Włodarz przygotował 
stosowny projekt uchwa-

ły i przekazał go radnym. 
I tutaj zaczęły się schody. 
Bo opozycja od razu wie-
trzyła spisek. – A co jeśli 
autobusami zaczną jeź-
dzić kloszardzi z puszkami 
i złomem? Co jeśli w auto-
busach wzrośnie przestęp-
czość? Czy ktoś o tym po-
myślał? – dopytywał na se-
sji radny Krzysztof Olszo-
wiak, do niedawna zwią-
zany z Platformą Obywa-

telską. – Moim zdaniem 
bezpłatna komunikacja 
to populistyczne działa-
nie prezydenta przed wy-
borami – zarzuca.

Ale ostatecznie opo-
zycję udało się przekonać 
i prezydencki pomysł zo-
stał wcielony w życie. Au-
tobusy właśnie oklejane 
są wielkimi zerami, by 
każdy wiedział, że komu-
nikacją miejską może jeź-

dzić za darmo. Nie tylko 
do listopada, kiedy odbę-
dą się wybory samorządo-
we, ale już na stałe. – Nie 
wiem, czy gdyby zmieniła 
się władza w mieście, taki 
projekt nadal byłby reali-
zowany. Ja i moi radni na 
pewno nie zamierzamy 
tu nic zmieniać – zapew-
nia prezydent.

A mieszkańcy nie 
mogą się już doczekać 1 

września. – Bardzo do-
bra decyzja z tą bezpłat-
ną komunikacją. Czę-
sto nie chodziło o kosz-
ty, tylko problemem by-
ło szukanie kiosku, że-
by kupić bilet. Choć 
i biedniejsi mieszkańcy 
na pewno cieszą się ze 
zmian – podkreśla Ani-
ta Trojanowska z Przy-
lesia.

MARIOLA SAMOTICHA
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ZBRODNIA 
32. RAZ
Przed nami 32. rocznica Zbrodni Lubińskiej. Trady-
cyjnie oznacza to mszę w intencji zabitych lubinian 
i składanie pamiątkowych wieńców, ale także 
dwudniowy festiwal Muzyka z Oblężonego Mia-
sta.    » STR.3

ZNOWU DOBRALI 
SIĘ DO KAJKA 
I KOKOSZA
Po Kajku zostały jedynie buty. Zniknęła też Luba-
wa. Już trzeci raz ktoś uszkodził figury, które stoją 
na skwerze przy ulicy Kruczej. Sprawą zajęła się 
policja.    » STR. 2

ILE ZARABIAJĄ W ŚCINAWIE?Zarabiają mniej niż na przykład w sąsiedniej 
gminie Rudna, ale za to różnice między po-

szczególnymi radnymi są bardzo duże – tak 
kształtują się diety 15 radnych z gminy Ści-
nawa. Łącznie w 2013 roku samorząd wy-dał na pensje dla rajców prawie 140 tys. zł.       » STR. 15
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Kino Helios Lubin
ul. Gen. W. Sikorskiego 20
rezerwacja: 76 724 97 97

M A R A T O NM A R A T O N
BEZ TABU

Start: 29.08
godz. 22:30

BEZ TABU

partnerzy:

reklama

Wandale wyżyli się na figurkach

Znowu dobrali się do Kajka i Kokosza
 Po Kajku zostały jedynie buty. Zniknęła też Lubawa. Już trzeci raz ktoś uszkodził fi gury, które stoją na 

skwerze przy ulicy Kruczej. Sprawą zajęła się policja. 

Oprócz Kajka i Luba-
wy ucierpiały także in-
ne fi gury. Hegemonowi 
oderwano miecz. 

– Szacujemy straty. To 
czego nie zabrali ze sobą 
wandale, zabezpieczyli 

nasi pracownicy – mówi 
Rafał Rozmus, naczelnik 
wydziału infrastruktury 
Urzędu Miejskiego w Lu-
binie. 

Skwer jest monitoro-
wany. Jak się dowiedzie-

liśmy, straż miejska prze-
kazała policji nagrania. 

Pierwszy raz wanda-
le uszkodzili figury na 
skwerze przy Kruczej tuż 
po jego otwarciu, w le-
cie ubiegłego roku. Póź-

niej ktoś urwał Mirmiło-
wi wąsy. Po tych incyden-
tach urząd zdecydował 
się zamontować na skwe-
rze kamery. I przez rok był 
spokój, aż do teraz.  

MARTA CZACHÓRSKA Fo
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Osy zaatakowały 
rodzinę
Korzystając z ładnej pogody spacerowali po 
parku Wrocławskim. Dla czteroosobowej 
rodziny sielankowe popołudnie bardzo 
szybko zmieniło się jednak w koszmar po 
tym, jak w pobliżu największego dinozaura 
zaatakowała ich chmara os. – Znamy sytu-
ację i dołożymy wszelkich starań, by coś ta-
kiego więcej się nie powtórzyło – zapewnia 
dyrektor Centrum Edukacji Przyrodniczej, 
Marek Zawadka. 
O sprawie powiadomiła nas jedna z Czytel-
niczek. – Wszystko działo się w pobliżu naj-
wyższego dinozaura, najbardziej ucierpiała 
dwójka małych dzieci. Przyjechało pogoto-
wie i zabrało rodzinę do szpitala. Wiadomo 
już coś więcej? Dlaczego wcześniej nie za-
bezpieczono tego gniazda? – dopytuje ko-
bieta. 
Dyrektor parku, Marek Zawadka, bardzo 
przejął się całą sytuacją. – Traktujemy tę 
sprawę bardzo poważnie. Z informacji, jakie 
posiadam wynika, że pokąsane przez osy 
2- i 3- letnie maluchy spędziły noc w szpita-
lu. Podano im kroplówki i powoli wracają 
do zdrowia – zapewnia Marek Zawadka. 
– Chcę też podkreślić, że nasi pracownicy na 
bieżąco monitorują cały park właśnie pod 
kątem gniazd os czy szerszeni. To konkret-
ne gniazdo było zlokalizowane w ziemi. 
Park Wrocławski mieści się na ponad 14 
hektarach. Nie jesteśmy w stanie wychwy-
cić wszystkiego, niemniej powiadomiliśmy 
już firmę, która zajmuje się profesjonalnym 
sprawdzaniem i oczyszczaniem terenów 
z takich gniazd – dodaje dyrektor CEP. 
Ponadto szef centrum przestrzega odwie-
dzających przed łabędziami. – To specyficz-
ne zwierzęta, które zaczęły już traktować 
teren parku jako swój własny. Prosimy więc, 
by ich nie drażnić i zachować szczególną 
ostrożność w kontakcie z nimi. W przeciw-
nym wypadku może dojść do nieszczęścia – 
apeluje dyrektor.   MAF

Ktoś zniszczył Kajka 
i nie tylko

Udało się dzięki lubinianom, który ofiarowali pieniądze 

Karolina już po przeszczepie 
 »W końcu może ode-

tchnąć z ulgą. Karolina 
Cyga ma już za sobą 
przeszczep komórek 
macierzystych, ten, na 
który pieniądze zbiera-
ła przez wiele miesię-
cy. – Na szczęście 
wszystko poszło do-
brze i teraz pozostało 
nam już tylko czekać 
na rezultaty – opowia-
da mama 19-latki. 

Zabieg trwał około sze-
ściu godzin. 18 sierp-
nia przeprowadzono 

go w łódzkiej klinice. – Ca-
ły czas byliśmy tam z Ka-
rolinką. Bardzo się bała – 
przyznaje mama dziew-

czyny. – Najpierw przez 
trzy godziny lekarze pobie-
rali z krwi córki komórki 
macierzyste. Pobrano 160 
ml, lekarze mówili mi, że 
to bardzo dobry wynik. 
Później przez kolejne trzy 
godziny nakłuwano ciało 
Karoliny i wstrzykiwano 
w jej mięśnie te komórki – 
dodaje. 

Nim lubinianka doszła 
do siebie, była już późna 
noc. – Podczas przeszcze-
pu była na wpół przytom-
na. Dostała częściowe znie-
czulenie. Kiedy zaczęło 
puszczać, bardzo ją bola-
ło. Miała pokłute całe cia-
ło. Zaraz dostała jednak 
przeciwbólową kroplówkę 
i mogła spokojnie zasnąć – 
opowiada kobieta. 

A od rana 19-latka mu-
siała wziąć się do pracy. 

Aby przeszczep się przyjął, 
od razu musi ćwiczyć. Ka-
rolina ma już za sobą pół-
godzinną rehabilitację. – 
Nie może odpoczywać, że-
by były efekty, musi cięż-
ko pracować. Potem te re-
habilitacje wydłużą się do 
trzech godzin dziennie – 
dodaje mama lubinianki. 

W Łodzi Karolina spę-
dzi dwa tygodnie. Później 
wróci do Lubina, gdzie bę-
dzie kontynuować rehabili-
tację. Jest to możliwe tylko 
dzięki pomocy dobrych lu-
dzi, którzy przekazali na jej 
konto swoje pieniądze. Po 
pół roku od zabiegu, okaże 
się, czy przeszczep się przy-
jął, a dokładnie czy mię-
śnie dziewczyny zaczynają 
się regenerować i Karolina 
odzyska pełną sprawność. 

MARIOLA SAMOTICHAFo
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W Łodzi Karolina spędzi dwa tygodnie. 
Później wróci do Lubina, gdzie będzie 
kontynuować rehabilitację

Nim lubinianka doszła 
do siebie, była już późna 
noc. – Podczas przeszcze-
pu była na wpół przytom-
na. Dostała częściowe znie-
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Rozpocznij Nowy rok szkolny w rytmie Zumby!

Mega 
zabawa w rytm 

latynoskiej muzyki.
Mnóstwo spalonych kalorii.

Do wygrania karnety na zajęcia 
Zumba

W programie:

Prowadzi licencjonowana instruktorka 

Agnieszka Szłykowicz

5 września 2014           gdz. 19:00

WSTĘP WOLNY

Szkoła Podstawowa nr 10
ul. Wyszyńskiego 3 (sala gimnastyczna)

Szkoła Tańca CARMEN zaprasza 
na Zumba Party

Uczczą rocznicę 

Zbrodnia po raz 
trzydziesty drugi
 Przed nami 32. rocznica 

Zbrodni Lubińskiej. 
Tradycyjnie oznacza to mszę 
w intencji zabitych lubinian 
i składanie pamiątkowych 
wieńców, ale także 
dwudniowy festiwal 
Muzyka z Oblężonego 
Miasta. 

W tym roku obchody wy-
padają w niedzielę. 31 sierp-
nia o godzinie 13 odbędzie 
się msza święta, a potem oko-
ło 14.30 pod pomnikiem So-
lidarności złożone zostaną 
kwiaty, będą też przemówie-
nia. Tradycyjnie już nad ob-
chodami czuwać będzie za-
rząd regionalnej Solidarności. 

Tego dnia odbędzie się tak-
że koncert w kościele pw. św. 
Maksymiliana Marii Kolbego 
w Lubinie. Dla mieszkańców 
zaśpiewają aktorzy popular-
nego polskiego serialu „Czas 
honoru” – Olga Bołądź, Pauli-

na Walendziak i Antoni Paw-
licki (więcej na stronie 12).

Festiwal na dziedzińcu 
Wzgórza Zamkowego od-
będzie się wcześniej. Trady-
cyjnie będzie dwudniowy. 
W piątek, 29 sierpnia na sce-
nie zaprezentują się lokal-
ne zespoły. – Jako pierwsza, 
o godzinie 16.20, wystąpi 
grupa Mayestat. Później ko-
lejno: Grupa Why, Tamp, 
The Less, All Bandits, Ne-
rvokaina, The Mohers Band, 
a na koniec, o godzinie 21, 
Stan Spoczynku – wylicza 
Marek Zawadka, dyrektor 
Ośrodka Kultury Wzgórze 
Zamkowe. 

W sobotę, 30 sierpnia, wy-
stępy rozpoczną się o godzi-
nie 16.30. Najpierw usłyszy-
my zespół Moskwa, później 
Ga-Ga Zielone Żabki, Mech, 
a na końcu Izrael. 

Wstęp na koncerty jest bez-
płatny.   MARIOLA SAMOTICHA

Fo
t. 

M
ar

ta
 C

za
ch

ór
sk

a

W rocznicę Zbrodni Lubińskiej co roku składane są kwiaty pod pomni-
kiem Solidarności
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 » Estońska telewizja kręci reportaż o Lubinie. Interesuje ją szczególnie bezpłatna komunikacja. 
– U nas bezpłatna komunikacja funkcjonuje od ubiegłego roku, jednak na innych zasadach. Nie jest 
dla wszystkich, tylko dla zarejestrowanych mieszkańców – mówi reporter Paavo Vambola z Tallinn TV. 

W Lubinie żółtymi 
autobusami miej-
skimi będzie moż-

na jeździć za darmo za kilka 
dni, od 1 września. Informa-
cja o tym pojawiła się już na 
przystankach. Oklejono tak-
że niektóre autobusy. 

– Cieszymy się, że telewizja 
z Estonii zainteresowała się lu-
bińską bezpłatną komunika-
cją miejską. Tallinn był jed-
nym z pierwszych miast, któ-
re ją wprowadziły – mówi Ro-
bert Raczyński, prezydent Lu-
bina. – Estońska telewizja jeź-
dzi po całej Europie i poka-
zuje miejsca, gdzie jak u nich 
za jazdę autobusami po mie-
ście nie trzeba płacić – doda-
je. – Z rozmów z Estończyka-
mi wynika, że są pod wraże-
niem naszego miasta. 

W Tallinnie, inaczej niż to 
będzie u nas, z darmowej ko-
munikacji nie mogą korzy-
stać wszyscy, a jedynie oso-
by, które są w mieście zareje-
strowane jako mieszkańcy. 
Reszta musi płacić. 

– Ludzie są zadowoleni 
i nikt sobie nie wyobraża, że 
moglibyśmy wrócić do płat-
nej komunikacji – mówi Al-
lan Alaküla z urzędu w Tal-
linnie. – Wielu ludzi przepro-
wadziło się do Tallinna, żeby 
korzystać z bezpłatnej komu-
nikacji. Nastąpił więc wzrost 
przychodów podatkowych 
dla miasta – dodaje. 

Jak mówi reporter talliń-
skiej telewizji Paavo Vambo-
la, teraz więcej osób korzysta 
z darmowej komunikacji. – 
W Tallinnie mamy problemy 
z korkami. A dzięki autobu-
som można dotrzeć na miej-
sce szybciej, ponieważ jeżdżą 
specjalnymi pasami – dodaje 
Paavo Vambola. 

Czy w Lubinie od 1 wrze-
śnia również będzie więcej 
pasażerów w autobusach? 

– Na razie nie ma co zga-
dywać. Wynajęta 
przez nas firma 
policzyła pasa-
żerów przed 
wprowadze-
niem dar-
mowych 
przejaz-
dów. Zro-
bi to jesz-
cze raz, po 
wprowa-
dzeniu bez-
płatnej komu-
nikacji. Wtedy 
będziemy wiedzieli 
– mówi rzecznik prezy-
denta Jacek Mamiński. 

Jak zapewnia urząd miej-
ski, rozkłady jazdy i linie po 
1 września się nie zmienią. 
Jedynie kasowniki w auto-
busach zostaną zaklejone. 

Nie można ich zdjąć, ponie-
waż autobusy są na gwaran-
cji i z ich wnętrza nie można 
niczego usuwać. 

MARTA CZACHÓRSKA

Bezpłatna komunikacja zainteresowała zagraniczną telewizję

Estończycy 
kręcą 
w Lubinie

– Cieszymy się, że telewizja z Estonii zainteresowała się lubińską bezpłatną 
komunikacją miejską. Tallinn był jednym z pierwszych miast, które ją 

wprowadziły – mówi prezydent Lubina Robert Raczyński
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„Izrael”, „Moskwa”, „Mech” i „Ga–Ga/Zielo-
ne Żabki”. W tym roku mocne brzmienia będą 
królować na siódmym już lubińskim festiwalu 
„Muzyka z Oblężonego Miasta”, który odbędzie 
się 29 i 30 sierpnia na dziedzińcu Ośrodka 
Kultury „Wzgórze Zamkowe”. Oprócz wielkich 
legend punk rocka lat 80-tych, swoje możliwo-
ści będą mogły zaprezentować lubińskie kapele, 
które oprócz autorskich utworów zaprezentują 
również trzy covery topowych zespołów lat 80’, 
w tym jeden utwór „Republiki”.

31 sierpnia 1982 roku oddziały Milicji Oby-
watelskiej i ZOMO w wyniku swych działań, 
używając ostrej amunicji, pozbawiły życia 
trzech mieszkańców Lubina: Michała Adamo-
wicza, Andrzeja Trajkowskiego oraz Mieczy-
sława Poźniaka. Wiele osób zostało rannych,  
a wszystkie wydarzenia miały miejsce podczas 
pokojowej demonstracji...

Aby oddać hołd poległym oraz ludziom walczą-
cym z ustrojem komunistycznym w 25. roczni-
cę „Zbrodni Lubińskiej”, odbyła się pierwsza 
edycja festiwalu „Muzyka z Oblężonego Miasta”.

Wydarzenie z roku na rok cieszy się coraz więk-
szym zainteresowaniem wpisując się na sta-
łe w  życie kulturalne naszego miasta, dlatego 
i w tym roku zapraszamy mieszkańców Lubina 
i okolic do wspólnego uczczenia pamięci ofiar 
Zbrodni Lubińskiej.Ubiegłoroczny występ zespołu  ANOTHER PINK FLOYD

MPWiK
MIEJSKIE PRZEDSIĘBIORSTWO WODOCIĄGÓW I KANALIZACJI SP. Z O.O.

USŁUGI LABORATORIUM 

Laboratorium MPWiK Sp. z o. o. w Lubinie świadczy usługi 
w zakresie wykonywania analiz fizyko – chemicznych wód, ścieków i osadów ściekowych 

z uwzględnieniem poboru i przygotowania próbek.

59-300 Lubin, ul. Rzeźnicza 1, tel. 76 746 80 00, fax 76 746 80 05, 
www.mpwik.lubin.pl, e-mail: mpwik@mpwik.lubin.pl
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Priorytety miedziowej spółki

Nowe kopalnie, nowe złoża
 » Budowa kolejnych kopalń i poszukiwanie no-

wych złóż, przy jednoczesnym utrzymaniu stabilne-
go poziomu produkcji w szybach już istniejących 
– takie są priorytety KGHM na najbliższy czas. 
O szczegółach zarząd spółki opowiadał podczas 
prezentacji wyników finansowych za pierwsze 
półrocze. 

Dziś dla Polskiej Miedzi 
kluczową rolę odgry-
wa rozruch kopalni 

odkrywkowej Sierra Gorda 
w Chile. KGHM ma się czym 
pochwalić, bo to jeden z naj-
szybciej zrealizowanych pro-
jektów górniczych na świe-
cie. Pierwszy urobek wydo-
byto już w lipcu tego roku. 
Teraz ważne jest osiągnięcie 
mocy produkcyjnych i przy-
gotowanie fazy drugiej. A to – 
jak mówi wiceprezes Jarosław 
Romanowski – m.in. eksplo-
atacja złoża Catabela. Aktual-
nie KGHM prowadzi kampa-
nie eksploracyjne. 

– Wiele razy podkreśla-
liśmy, że wokół kopalni ist-
nieje potencjał dodatkowych 
złóż. W związku z tym zakła-
damy, że w tym samym za-
kładzie będzie możliwe prze-

robienie również innych od-
krywek, które uda nam się 
w tym miejscu wybudować. 
To dodatkowo zwiększy za-
soby fi nansowe – podkreśla 
wiceprezes Romanowski. 

Niedawno miedziowa 
spółka podpisała umowę 
z Europejskim Bankiem In-
westycyjnym. Tym samym 
KGHM dysponuje kwotą 
2 mld zł, które może przezna-

czyć na kluczowe inwestycje, 
m.in.: rozbudowę zbiornika 
Żelazny Most, projekt Victo-
ria w Kanadzie oraz Głogów 
Głęboki Przemysłowy. 

– Są to newralgiczne pro-
jekty z punktu widzenia na-
szej spółki. Na to przede 
wszystkim wydawać będzie-
my pozyskane środki – za-
znacza wiceprezes Marcin 
Chmielewski. 

Ważną inwestycją z punktu 
widzenia wzrostu wartości fir-
my jest projekt Victoria w Ka-
nadzie. – W ostatnim 50-leciu 
jest to jedno z ciekawszych od-
kryć geologicznych. Złoża są 
bardzo bogate w metale szla-
chetne – platyna, pallad, zło-
to i nikiel. Zależy nam, aby jak 
najszybciej uruchomić tam 
wydobycie. Mamy dwie spół-
ki, wyspecjalizowane w budo-

wie kopalń – w Polsce PeBeKa, 
a w Kanadzie DMC. Będą one 
ze sobą współpracować przy 
budowie szybu. Cała infra-
struktura niezbędna do realiza-
cji inwestycji jest już gromadzo-
na. W 2019 roku chcielibyśmy 
ruszyć z produkcją – dodaje. 

Istotnym dla KGHM pro-
jektem wydobywczym w Pol-
sce jest też Głogów Głębo-
ki Przemysłowy. W kwietniu 
udało się uruchomić poziom 
1200 metrów, mimo trud-
nych warunków otoczenia. 

– Jeszcze w latach 90. wy-
dawało się, że tak głęboko wy-
dobycie miedzi jest niemożli-
we. Dzisiejszy rozwój techno-
logii pozwala na to. Mało te-
go, budujemy szyb o głęboko-
ści 1340 m, który będzie naj-
większy w całym Zagłębiu 
Miedziowym. W tej chwili 
ma on głębokość 250 m. Zo-
stanie uruchomiony w 2019 
roku. Na razie to dla nas du-
że wyzwanie technologiczne, 
które wymaga nakładu spo-
rych środków fi nansowych – 
podkreśla Marcin Chmielew-
ski.   MARIOLA SAMOTICHA 

Zatrzęsła 
się ziemia
23 sierpnia o godzinie 7.28 lubi-
nianie poczuli silny wstrząs. – Był 
to wstrząs sprowokowany robo-
tami strzałowymi – uspokaja An-
na Osadczuk z biura prasowego 
KGHM. 
Doszło do niego na oddziale G9 
w Zakładach Górniczych Lubin. 
Miał siłę 2,9 x 10 do potęgi szó-
stej dżula. 
– Nikogo nie było na dole, ponie-
waż był to czas wyczekiwania po 
strzale – wyjaśnia Anna Osad-
czuk. – Jest to robione, aby od-
prężyć górotwór, żeby później, 
gdy już na dole są górnicy, zmini-
malizować ryzyko niespodziewa-
nego wstrząsu – dodaje. 
 MRT
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Niedawno miedziowa 
spółka podpisała umowę spółka podpisała umowę 
z Europejskim Bankiem In-z Europejskim Bankiem In-
westycyjnym. Tym samym 
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26 sierpnia, 11.00 (wtorek) - RCS, Hala Sportowa, ul. KEN 17b

WAKACYJNY TURNIEJ PIŁKI RĘCZNEJ
Szkoły gimnazjalne i średnie

29 sierpnia, 17.30 (piątek) - Stadion RCS
RODZINNY MITYNG LEKKOATLETYCZNY

Kategoria open

30 sierpnia, 10.00 (sobota) - Boiska sztuczne, Gimnazjum NR 1

STREETBALL
- TURNIEJ KOSZYKÓWKI ULICZNEJ

Kategoria open
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31 sierpnia - Wrocław

1 września - Lubin i Głogów

2 września - Wałbrzych 
i Jelenia Góra*

506 536 270, 784 609 208

**

reklama

Prokuratura wyjaśnia przyczyny

Nagrał jazdę
przed wypadkiem
 Nagrywanie przez 

kierowców jazdy innych 
zmotoryzowanych budzi 
ostatnio sporo emocji. 
Jedni pochwalają pomysł, 
inni uważają, że to nic 
innego jak zwykłe 
donosicielstwo. Ten 
przypadek pokazuje, że 
takie fi lmiki są bardzo 
pomocne – prokuratura 
potwierdza, że jest 
w posiadaniu fi lmu, na 
którym widać jazdę 
26-letniej kobiety, która na 
początku sierpnia zginęła 
pod Chróstnikiem. 

– Nie ma samego mo-
mentu wypadku, ale jest za-
rejestrowana wcześniejsza 
jazda. Jej sposób budzi sporo 
wątpliwości – przyznaje pro-
kurator Liliana Łukasiewicz. 

Film nagrał kierowca ci-
troena. Widać na nim m.in. 
że 26-latka, kierując się od 
Karczowisk w stronę Lubi-
na, długo jedzie lewym pa-
sem i zmusza innych kie-
rowców do zjeżdżania na 
bok. Kilka razy zdarzyło się 
jej też wyprzedzać jadące 
przed nią auta prawą stroną. 

– Tuż przed wypadkiem na-
gle zjechała na przeciwległy 
pas ruchu, najpierw otarła 
się o inne auta, a potem czo-
łowo zderzyła z toyotą corol-
lą – mówi prokurator Łuka-
siewicz. 

Kobieta jechała bardzo 
małym fiatem cinquecen-
to. W momencie zderzenia, 
auto zostało niemal zmiaż-
dżone. – Dlatego kobieta od-
niosła bardzo poważne ob-
rażenia i zmarła na miejscu. 
Wspomniany film dostar-
czony przez jednego z kie-

rowców został zabezpie-
czony jako dowód rzeczo-
wy w sprawie. Przesłucha-
no już wielu świadków te-
go wypadku. Do badania 
pobrano także krew kobie-
ty, by sprawdzić czy nie by-
ła pod wpływem alkoho-
lu czy innych środków odu-
rzających. Na tym etapie 
śledztwa wszystko wskazu-
je na to, że to zmarła 26-lat-
ka spowodowała ten wypa-
dek – dodaje rzecznik pro-
kuratury. 

MARIOLA SAMOTICHA

Nie został co prawda nagrany sam moment wypadku, ale zarejestro-
wano wcześniejszą jazdę. Jej sposób budzi sporo wątpliwości
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Okazało się, że to tylko ćwiczenia

Alarm w Medicusie
 Dwie straże pożarne, 

ewakuowani pacjenci 
i pracownicy. – Pali się 
w Medicusie na Leśnej – 
poinformowali nas przejęci 
lubinianie. Sytuacja miała 
miejsce 22 sierpnia około 
godziny 13. 

Mieszkańców przestraszył 
dym i wozy strażackie pod 
lecznicą. – Żeby tylko niko-
mu nic się nie stało – martwili 
się nasi Czytelnicy. 

Na szczęście okazało się, że 
to tylko ćwiczenia. – Wszyst-
ko było zaplanowane – uspo-
kajają pracownicy Medicusa. 
Jak nas poinformowano w se-
kretariacie placówki, akcja do-

tyczyła wyłącznie części szpi-
talnej. – Pacjenci w przychod-
ni zostali poinformowani, 
żeby nie ruszać się ze swoich 
miejsc, bo to tylko ćwiczenia 
– tłumaczą pracownicy. 

Według założeń akcji, po-
żar wybuchł na parterze szpi-
tala. – Ewakuowany został 
blok operacyjny oraz oddział. 
Łącznie 20 pacjentów plus 
personel. Wszystko poszło 
szybko i sprawnie. Takie pró-
by musimy przeprowadzać 
kilka razy do roku, by w przy-
padku prawdziwego pożaru, 
ewakuacja i akcja gaszenia 
przebiegły sprawnie – tłuma-
czy jedna z pracownic. 

MARIOLA SAMOTICHA 
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Według założeń akcji, pożar wybuchł na parterze szpitala. To zdjęcie 
otrzymaliśmy od Czytelnika

Sami zatrzymali i wezwali policję

Pijanego wyciągnęli z auta
 » Miał około trzech 

promili alkoholu w or-
ganizmie i slalomem 
zmierzał w kierunku 
Lubina – 49-letniego 
mieszkańca Środy Ślą-
skiej zatrzymali pomię-
dzy Indomo a Obi lu-
bińscy kierowcy. Póź-
niej mężczyzną z forda 
zajęła się policja. 

Nie słabnie popularność 
samochodowych ka-
merek, dzięki którym 

kierowcy uwieczniają na fi l-
mach łamanie prawa przez 
innych uczestników ruchu. 

W materiale, który trafi ł do 
naszej redakcji, widać moc-
no pijanego mężczyznę pro-
wadzącego osobowego for-
da. Film z alkoholowej po-
dróży mieszkańca Środy Ślą-
skiej jest dostępny w serwisie 
YouTube. 

Nagranie rozpoczyna 
się na odcinku drogi mię-
dzy Niemstowem a Osie-
kiem. Autorem fi lmu jest lu-
binianin jadący za fordem 
na średzkich tablicach re-
jestracyjnych. Mężczyzna 
podczas nagrywania wątpli-
wego zachowania kierowcy 
zdążył ponadto powiado-
mić policję. Podejrzane zjeż-
dżanie auta 49-latka na po-

bocze wzbudziło jednak za-
interesowanie kilku innych 
kierowców, którzy postano-
wili wziąć sprawy w swoje 
ręce. 

– Na fi lmie nagrywanym 
przez kierowcę jadącym za 
sprawcą widać, że 49-latek 
ledwo panuje nad pojazdem. 
Przy zjeździe z drogi krajowej 
nr 36 w ul. Komisji Edukacji 
Narodowej drogę zajeżdżają 
mu mężczyźni, którzy wy-
przedzają forda i wyciągają 
mieszkańca Środy Śląskiej 
z samochodu. Po chwili 
przyjeżdża też policja – re-
lacjonuje aspirant sztabowy 
Jan Pociecha, ofi cer praso-
wy lubińskiej policji. 

Czy mężczyźni, którzy 
przed rondem wyprzedzi-
li na podwójnej linii ciągłej 
pojazd pijanego kierowcy 
poniosą jakiekolwiek konse-
kwencje? – Nie. W takich sy-
tuacjach ważniejsze jest dla 
nas wyeliminowanie takie-
go kierowcy z ruchu – mówi 
wprost ofi cer prasowy. 

Kierowca forda stracił już 
prawo jazdy. Za jazdę pod 
wpływem alkoholu 49-lat-
kowi grozi ponadto kara do 
dwóch lat pozbawienia wol-
ności.   MARCELINA FALKIEWICZ
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Podejrzane 
zjeżdżanie auta 

49-latka na pobocze 
wzbudziło 

zainteresowanie 
kilku innych 

kierowców, którzy 
postanowili wziąć 

sprawy w swoje ręce



REKLAMA www.lubin.pl28 sierpnia 20148

POWIATOWY URZĄD PRACY
CENTRUM AKTYWIZACJI ZAWODOWEJ

 ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin,   tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00, 
e-mail wrln@praca.gov.pl      Http://pup.lubin.sisco.info 

Stopa bezrobocia maleje

Nadchodzi rynek pracownika?
 » Polska gospodarka przyspiesza na tyle szybko, że zaczyna odczuwać to statystyczny Polak: niemal 80% pracowników nie obawia się utraty zatrudnienia. Jedno-
cześnie 78% pracodawców planuje utrzymać obecny poziom miejsc pracy – wynika z 2. edycji Barometru Rynku Pracy przygotowanego przez Work Service S.A. 

Poprawę sytuacji na ryn-
ku pracy odnotowują 
również statystyki Po-

wiatowego Urzędu Pracy 
w Lubinie. Stopa bezrobo-
cia od ostatniego roku zma-
lała o ponad 1 pkt procento-
wy, i na dzień 30.06.2014 r. 
wynosiła 9,8%, zaś na dzień 
30.06.2013 r. – 10,9%. Rów-
nież liczba zarejestrowanych 
osób bezrobotnych od po-
czątku roku systematycznie 
maleje, co obrazuje poniższy 
wykres:

W okresie od 01.01.2014 
do 31.07.2014 pracodaw-
cy zgłosili 2518 wolnych 
miejsc pracy. W roku po-
przednim w tym samym 
okresie pracodawcy zgłosi-
li 2135 wolnych miejsc pra-
cy. Na dzień 31.07. br. urząd 
dysponował 253 wolnymi 
miejscami pracy. Pracodaw-
cy poszukują najczęściej: 
sprzedawców, magazynie-
rów, opiekunów osób star-
szych, techników prac biu-
rowych (głównie w ramach 

stażu), kierowców samo-
chodu ciężarowego, robot-
ników budowlanych, sprzą-
taczek biurowych i robotni-
ków gospodarczych (ostat-
nie dwa stanowiska skie-
rowane są w większości do 
osób niepełnosprawnych). 
Inną – pozytywną tenden-
cją – jest fakt, że wzrasta 
ilość ofert pracy niesubsy-
diowanych przez urząd, co 
widać zwłaszcza na prze-
strzeni II kwartału br. 
W tym okresie z uwagi na 
mocno ograniczone środki 
fi nansowe znacznie zmala-
ła liczba ofert pracy subsy-
diowanych, co nie przełoży-
ło się na ogólny spadek licz-
by zgłaszanych wolnych 
miejsc pracy.

Liczba zgłaszanych wol-
nych miejsc pracy w 2014 
roku w poszczególnych 
miesiącach:

Z obserwacji doradców 
klienta kierujących osoby 
bezrobotne do pracy wy-
nika, że coraz częściej ja-
ko powód odmowy przy-
jęcia oferty pracy osoby 
skierowane podają zbyt 
niskie wynagrodzenie, co 

również jest przejawem 
poprawiającej się sytu-
acji na rynku pracy. Nie-
stety – jak wynika z dru-
giej edycji badania Baro-
metr Rynku Pracy opraco-
wanego na zlecenie fi rmy 
Work Service S.A. - wzro-

stu swojej płacy oczekuje 
49% pracowników, z ko-
lei zaledwie 5% pracodaw-
ców zamierza te oczeki-
wania spełnić, a 87% pla-
nuje utrzymać aktualny 
poziom płac. Na szczęście 
jednak z tych samych ba-
dań wynika, że poprawa 
koniunktury zmobilizuje 
pracodawców do podwy-
żek płac. Trudno im bę-
dzie bowiem w perspek-
tywie najbliższego czasu 
nie ulec presji ze strony 
pracowników i uniknąć 
wzrostu wynagrodzeń, 
podczas gdy ilość zamó-
wień w fi rmach wyraźnie 
się zwiększyła. W prze-
ciwnym razie pracodaw-
cy muszą liczyć się z więk-
szą rotacją pracowników 
i podniesieniem kosztów.

PIOTR BODAJ
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Powrót do sylwetki po ciąży

Szczęśliwa mama to szczęśliwe dziecko
„Pięć miesięcy temu urodziłam 

piękną córeczkę. Julcia jest moją miłością, 
jednak to, jak wyglądam teraz, nie jest już takie 
piękne. Po porodzie zostały mi rozstępy i ob-
wisły brzuch. Nie czuję się z tym dobrze. Sta-
ram się ćwiczyć i zdrowo odżywiać, lecz opie-
ka nad córką pochłania naprawdę dużo ener-
gii. Z uśmiechem patrzę na Julcię, ale chcia-
łabym z takim samym uśmiechem móc spoj-
rzeć w lustro. Po urodzeniu dziecka moje ży-
cie zmieniło się na lepsze, chciałabym, by tak 
samo zmienił się mój wygląd” – napisała w li-
ście do Instytutu Urody Ikoona Sylwia Kluska, 
mama kilkumiesięcznej Julii. Taką odwagę 
należało nagrodzić. Lubinianka wzięła udział 
w projekcie, podczas którego mogła skorzy-
stać z serii bezpłatnych zabiegów wykonywa-
nych przy pomocy Icoone w Instytucie Urody 
Ikoona. – Efekty było widać gołym okiem już 
po pierwszym zabiegu – zapewnia 23-latka.

Kilka tygodni temu właściciele Ikoony po-
stanowili zorganizować konkurs. Nagrodą był 
jeden zabieg wykonywanych w salonie przy 
ul. Topolowej. Wystarczyło napisać e-mail do 
Ikoony w taki sposób, by przekonać jej wła-
ścicieli, że to właśnie nam należy się zabieg. 

– Problemy, o których wspomniała pani 
Sylwia są typowe dla matek, jednak nie każ-
da kobieta ma odwagę o nich mówić. Chcieli-
byśmy, by śladem naszej klientki poszły inne 
mamy, które chcą w pełni cieszyć się życiem, 
a jednocześnie czuć się w stu procentach ko-
bieco. Nagroda główna została już co prawda 
przyznana, jednak zaimponowała nam odwa-

ga pani Sylwii, jej email nie pozostał bez echa. 
Postanowiliśmy więc zaproponować młodej 
mamie serię zabiegów po to, by stała się Iko-
oną dla lubinianek – opowiada pani Monika, 
która wraz z mężem prowadzi instytut.

Kobiety w ciąży potrafi ą znieść dużo wy-
rzeczeń, tłumacząc je dobrem dziecka. Ich 
podejście do własnego ciała zmienia się 
w momencie, gdy dziecko przychodzi na 
świat, ale pamiątki po ciąży wciąż pozosta-
ją. Wiele z młodych matek nie jest na to goto-
wa. Są przeszczęśliwe patrząc na swoje ma-
leństwo, lecz gdy patrzą  w lustro, spada po-
czucie własnej wartości. Luźna skóra, cellulit, 
nadmiar kilogramów, przebarwienia, pającz-
ki i rozstępy. Aby zmienić swój stan psychiczny 
i wygląd fi zyczny, kobieta po urodzeniu dziec-
ka powinna jak najszybciej o siebie zadbać. 
Zabiegi Icoone można rozpocząć już w szó-
stym tygodniu po porodzie naturalnym i trzy 
miesiącu po cesarskim cięciu. Zabieg trwa 
mniej niż godzinę, jest bardzo przyjemny, 
a efekty są widoczne natychmiast po zabiegu. 

Cykl zajęć z 23-letnią Sylwią specjalistki 
z instytutu zaczęły od masażu aparaturą Ico-
one, opracowując luźną skórę i kształt sylwet-
ki. Głównym zadaniem Icoone jest likwidacja 
cellulitu i redukcja tkanki tłuszczowej. W przy-
padku kobiet po ciąży, urządzenie pomaga też 
zlikwidować luźną skórę, obrzęki, zaparcia czy 
rozstępy. Ponad półgodzinny zabieg to masaż 

ciała za pomocą specjalnych głowic podpię-
tych pod kosmicznie wyglądającą aparaturę. 
Rezultatem jest niezwykle dokładny, wielo-
wymiarowy masaż leczonej powierzchni, bez 
użycia siły i bez szkody dla skóry. Bezpieczny 
nawet dla skóry naczynkowej. Co najważniej-
sze poprzez przytrzymywanie skóry nie po-
woduje powstawania siniaków jak np. urzą-
dzenia LPG. 

23-latka przeszła łącznie pięć zabiegów 
Icoone, a efekty były zadziwiające. – Już po 
pierwszym zabiegu miałam ponad centymetr 
mniej w talii, biodrach i udach. To, co stało się 
po ostatniej wizycie, przerosło moje oczekiwa-
nia. Ostatecznie zeszło dziesięć centymetrów 
z ud, siedem z bioder i dziesięć z talii. Mam te-
raz mnóstwo energii, bo znacznie poprawiło 
się moje samopoczucie. Poprawę wyglądu za-
uważają także bliscy, nie mó-
wiąc o znajomych spotkanych 
przypadkowo na ulicy. Myślę, 
że każda kobieta powinna za-
dbać o siebie po porodzie. 
Można być przecież piękną 
i zadbaną kobietą z dziec-
kiem na rękach. 

Ponieważ szczęśliwa 
mama, to szczęśliwe dziec-
ko – zapewnia lubinianka.

Instytut Urody Ikoona
ul. Topolowa 6b
tel. 517 329 671
www.ikoona.pl
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Święto plonów 
w Dłużycach
 Zabawa trwała do białego rana

Święto plonów 
w Dłużycachw Dłużycach

Zabawa trwała do białego rana

Powiatowe
POWIAT

Pieniądze na kościół
 Starostwo wspiera zabytki

20 tysięcy złotych na 
kościół w Gorzycy przeka-
zało starostwo powiatowe. 
– Te pieniądze pozwolą na 
kapitalny remont posadz-
ki i wnętrza tego budyn-
ku sakralnego – podkreśla 
starosta lubiński Adam 
Myrda. 

Parafii rzymskokato-
lickiej pw. Podwyższenia 
Krzyża Świętego w Bruno-
wie, pod którą podlega ko-
ściół w Gorzycy, nie było 
stać na pokrycie kosztów re-
nowacji zabytku. Z pomocą 
przyszło więc starostwo. 

– 20 tysięcy złotych po-
zwoli parafii na przepro-
wadzenie kapitalnych prac 
konserwatorskich, restau-
ratorskich i robót ogólno-

budowlanych przy obiekcie, 
który jest przecież wpisany 
do rejestru zabytków. Za-
danie będzie polegało kon-
kretnie na remoncie posadz-
ki prezbiterium i ścian we-
wnętrznych w kościele fi-
lialnym pw. św. Józefa Ro-
botnika w Gorzycy – infor-
muje Adam Myrda. 

To kolejny kościół, któ-
rego remont dofi nansowu-
je lubińskie starostwo. Na 
kolejnej sesji radni będą ob-
radować także nad podję-
ciem uchwały w sprawie 
przyznania dotacji na kon-
serwację barokowego ołta-
rza głównego w zabytko-
wym kościele parafi alnym 
pw. Chrystusa Króla w Dłu-
życach.  MARCELINA FALKIEWICZ
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– 20 tysięcy złotych pozwoli parafii na przeprowadzenie kapital-
nych prac konserwatorskich, restauratorskich i robót ogólnobu-
dowlanych przy obiekcie, który jest przecież wpisany do rejestru za-
bytków – mówi starosta Adam Myrda

Poleje się krew
 Akcja odbędzie się 29 sierpnia

32 litry krwi w 32. 
rocznicę Zbrodni 
Lubińskiej – ak-
cję krwiodaw-
stwa pod taką 
nazwą orga-
nizują człon-
kowie Klubu 
Honorowych 
Dawców Krwi 
Polskiego Czer-
wonego Krzy-
ża „Serce Gór-
nika”, działają-
cego przy Za-
kładach Górni-
czych Lubin. – 
Chcemy w ten 
symboliczny 
sposób nawią-
zać do wyda-
rzeń, które dały 
początek wiel-
kim zmianom 
w naszym kraju – tłuma-
czy wiceprezes klubu, Zbi-
gniew Młotek. 

Członkowie Klubu Ho-
norowych Dawców Krwi 

Polskiego Czerwone-
go Krzyża chcą, by 

młode pokolenie 
krwiodawców 
poprzez odda-
nie krwi mogło 
uczcić jubileusz 
Zbrodni Lubiń-

skiej. 
– Dlatego 29 

sierpnia zapra-
szamy wszyst-
kich chętnych 
do Regional-
nego Centrum 
Krwiodawstwa 
i Krwiolecznic-
twa działają-
cego w szpita-
lu przy ul. Bema 
w Lubinie. Każ-
dy, kto w tym 
dniu odda krew, 
otrzyma upo-

minki ufundowane przez 
starostę lubińskiego Ada-
ma Myrdę – zachęca wice-
prezes klubu. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Członkowie Klubu 
Honorowych 
Dawców Krwi 

Polskiego 
Czerwonego 

Krzyża chcą, by 
młode pokolenie 

krwiodawców 
poprzez oddanie 

krwi mogło uczcić 
jubileusz Zbrodni 

Lubińskiej

Wi e -
niec 
b y ł 

tak duży, 
że nie 
zmieścił 
się do 
kościo-
ła, więc 

został po-
święcony na 

zewnątrz – mó-
wi jedna z mieszka-

nek Dłużyc. Tak zaczęły się 
uroczystości dożynkowe or-
ganizowane w minioną sobo-
tę w Dłużycach. Oprócz oka-
załego wieńca, mieszkańcy 
przygotowali również swoj-
skie przysmaki i wypieki. 

Zanim jednak odbyła się 
degustacja potraw wraz z za-
bawą taneczną, mieszkań-
cy wzięli udział w mszy świę-
tej, a później korowodem za 
wieńcem przeszli do świetlicy 
wiejskiej. Tam sołtys Dłużyc 
Edwarda Zdobylak przywita-
ła wszystkich gości, a wśród 
nich starostę Adama Myr-
dę i przewodniczącego rady 
powiatu Krystiana Kosztyłę, 
wiejskim bochnem chleba. 

Po części ofi cjalnej rozpo-
częła się zabawa do białego 
rana. Wszyscy świetnie się ba-
wili przy skocznych utworach 
zespołu muzycznego Opti-
mals z Mierzowic. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

Fo
t. 

M
ag

da
le

na
 Ś

liw
a



www.lubin.pl 28 sierpnia 2014 13

Wiadomości Powiatowe

POWIAT

Konkurs 
Stypendialny 
„zDolny Śląsk”
  Ostatni dzwonek 

na stypendia
2,5, a nawet 3,5 tysięcy złotych sty-

pendium rocznie czeka na zdolnych 
uczniów z Dolnego Śląska – samo-
rząd województwa dolnośląskiego do 
29 sierpnia będzie czekał na wnioski 
w tej sprawie. Nagradzane będą osią-
gnięcia naukowe, artystyczne, spor-
towe, a także działalność społeczna. 

Konkurs stypendialny organizowa-
ny jest od 2002 roku. W dotychczaso-
wych edycjach konkursu pomoc otrzy-
mało już ponad 1000 dolnośląskich 
uczniów. Na stypendia przeznaczono 
już łącznie ponad 1,2 miliona złotych. 

By otrzymać tegoroczne stypen-
dium, do 29 sierpnia należy skomple-
tować wszystkie dokumenty i przesłać 
wniosek o stypendium do Fundacji 
Edukacji Międzynarodowej we Wro-
cławiu. 

Szczegółowe zasady XIV edycji Kon-
kursu Stypendialnego „zDolny Śląsk” 
można znaleźć na stronie www.zdolny-
slask.fem.org.pl.  

 MARCELINA FALKIEWICZ

Wypuścili 
zające ze 
Słowacji
  Powiat 

sfinansował 
zakup

40 zajęcy wypuściło pod Lubinem 
koło łowieckie Górnik. To nie jest 
pierwsza taka akcja przeprowadza-
na przez tutejszych myśliwych. 
– To druga edycja akcji ratującej gi-
nącą populację zajęcy. Pierwszą 
przeprowadziliśmy dwa lata temu, 
kiedy to, za pieniądze pozyskane 
z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, Polskiej Miedzi oraz za 
środki własne, kupiliśmy i wypuści-
liśmy 67 zajęcy – mówi Marian 
Szkurat z koła łowieckiego Górnik. 
Tym razem zakup zajęcy, 20 sam-
ców i 20 samiczek, sfinansował po-
wiat lubiński. Podobnie jak dwa la-
ta temu zwierzęta sprowadzone 
zostały aż ze Słowacji. – Chcieliśmy 
przemieszać genetycznie i wzmoc-
nić nasze zające – dodaje łowczy 
Szkurat. – Po dwóch latach zauwa-
żyliśmy, że pojawiają się już młode 
zające od par, które wypuściliśmy. 
Teraz, po wypuszczeniu tych 40 
zajęcy będzie ich ponad 100. Po 
kolejnych dwóch latach zobaczy-
my, jak będą się zachowywać 
– mówi. 
Od kilkunastu lat członkowie koła 
łowieckiego Górnik nie polują na 
zające, a jedynie odtwarzają ich 
populację. I na pewno nie będą na 
nie polować w ciągu najbliższych 
dziesięciu lat, ponieważ taką pod-
jęli wcześniej decyzję. 
Koło łowickie Górnik dzierżawi oko-
ło 4 tysiące hektarów ziemi w oko-
licach Lubina. Większość, bo 3 ty-
siące hektarów stanowią pola, 
reszta to lasy. 
Oprócz zajęcy myśliwi systema-
tycznie wypuszczają również ba-
żanty. Co roku kupują ich około 
150 i wypuszczają na wiosnę, żeby 
miały czas się zaaklimatyzować. 
W przyszłości chcieliby także zdo-
być fundusze na zakup kuropatw. 

MARTA CZACHÓRSKA
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Tym razem zakup zajęcy, 
20 samców i 20 samiczek, 
sfinansował powiat lubiń-
ski. Podobnie jak dwa lata 
temu zwierzęta sprowa-
dzone zostały aż ze Sło-
wacji

Więcej okręgów, tyle samo radnych
 Zmiany w podziale okręgów wyborczych

Na sześć okręgów wybor-
czych zostanie podzielony nasz 
powiat w nadchodzących wy-
borach samorządowych – poin-
formowali na ostatniej sesji rad-
ni. Opozycja już węszy spisek, 
tymczasem podział okręgów to 
odgórna decyzja komisarza wy-
borczego z Legnicy. 

Ścinawa, Rudna i gmina wiej-
ska Lubin stanowiły dotychczas 
jeden okręg wyborczy. Powiększe-
nie się gminy wiejskiej wymusiło 
jednak na władzach powiatu wy-
odrębnienie tej jednostki w nad-
chodzących wyborach samorzą-
dowych. 

– Gmina wiejska będzie więc 
jednym, a Rudna i Ścinawa dru-
gim okręgiem wyborczym. Licz-
ba mandatów pozostaje tutaj bez 
zmian. Radnych z gmin nadal 
będzie siedmiu. Jednak po zmia-
nach trzech będzie wybieranych 
w gminie wiejskiej Lubin, a czte-
rech łącznie w Ścinawie i Rudnej. 
Pozostałe cztery okręgi zlokalizo-
wano w Lubinie – informuje wice-
starosta powiatu lubińskiego Da-
mian Stawikowski. 

Ze zmianami muszą liczyć 
się także mieszkańcy lubińskie-
go Zalesia. Mieszka tam bowiem 
zbyt mało osób, by utworzyć od-
rębny okręg, dlatego głosy wybor-
ców z tych okolic będą podlicza-
ne z głosami lubinian z centrum. 
Liczbowo nic się jednak nie zmie-
ni – okręgów wciąż będzie cztery, 
a radnych łącznie 16. 

Według Krzysztofa Kubo-
wa z PiS i Ryszarda Kabata z PO, 
zmiana liczby okręgów, gdy to 
wyborów zostało tak niewie-
le czasu, to celowe działanie rad-
nych na szkodę ich kampanii wy-
borczej. – Przy układaniu list wy-
borczych bierze się przecież pod 
uwagę, ilu znajomych ma kandy-
dat w danym okręgu – zaznacza 
Kubów. 

Jak zapewnia wicestarosta Sta-
wikowski, radni nie mieli żadne-
go wpływu na tworzenie granic 
i numerów okręgów. – Ta zmia-
na to odgórna decyzja komisarza 
wyborczego z Legnicy, jeśli my nie 
podjęlibyśmy decyzji w tej spra-
wie, komisarz zrobiłby to za nas 
– odpowiada Damian Stawikow-
ski.  MARCELINA FALKIEWICZ
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– Gmina wiejska będzie 
jednym, a Rudna 
i Ścinawa drugim 

okręgiem wyborczym. 
Liczba mandatów 

pozostaje bez zmian 
– mówi wicestarosta 
powiatu lubińskiego 
Damian Stawikowski

Aktorzy „Czasu honoru” 
w Lubinie
 Wystąpią w kościele

Aktorzy popularnego pol-
skiego serialu „Czas hono-
ru” zaśpiewają dla miesz-

kańców Lubina. Olga Bołądź, 
Paulina Walendziak i Anto-
ni Pawlicki, którzy na co dzień 
pracują na planie serialu, wezmą 
udział w koncercie muzyki fi lmo-
wej Bartosza Chajdeckiego, zor-
ganizowanym przez starostę lu-
bińskiego Adama Myrdę z okazji 
32. rocznicy Zbrodni Lubińskiej. 
Wstęp jest bezpłatny.

Koncert odbędzie się 31 sierp-
nia o godzinie 19 w kościele pw. 
św. Maksymiliana Marii Kolbego 
w Lubinie. Koncert uwieńczy uro-
czystości związane z obchodami 
Zbrodni Lubińskiej, organizowa-
ne przez NSZZ „Solidarność” Za-
głębie Miedziowe pod przewod-
nictwem Bogdana Orłowskiego 
przy współpracy z prezydentem 
Lubina Robertem Raczyńskim 
i starostą Adamem Myrdą.

Podczas koncertu wystąpią 
również Anna Witczak, Krzysz-
tof Iwaneczko, Chór Politechni-
ki Wrocławskiej oraz Orkiestra 
Filharmoników Dolnośląskich.

Obchody rozpoczynają się 
31 sierpnia o godzinie 13 mszą 
świętą w kościele pw. Najświęt-
szego Serca Pana Jezusa w Lubi-
nie. Po mszy o godzinie 14.30 
złożone zostaną kwiaty pod 

Pomnikiem Pamięci Ofi ar Lu-
bin’82, a o 19 rozpocznie się 
uroczysty koncert.

Organizatorzy uroczystości 
serdecznie zapraszają wszyst-
kich mieszkańców do wzięcia 

udziału w obchodach 32. roczni-
cy Zbrodni Lubińskiej.

MARTA SOBOTKIEWICZ
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Koncert odbędzie się 31 sierpnia 
w rocznicę Zbrodni Lubińskiej
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 »Historia budowy drogi S-3

przypomina telewizyjną telenowelę. 

Wiele razy słyszeliśmy, że powstanie. 

Potem wszystko odwoływano lub zmie-

niano. Teraz dolnośląski oddział GDDKiA 

ogłosił dwa przetargi na zaprojektowa-

nie i wybudowanie 36-kilometrowego 

odcinka S-3 z Legnicy do Bolkowa. 

Na wnioski czeka do 19 września, a pod-

pisanie umowy planowane jest w przy-

szłym roku. Jednak sama droga ma po-

wstać dopiero za kilka lat. 

Impreza w Księginicach

Sobota 
z kapustą 
i pierogami 
 W pierwszą wrześniową 

sobotę, 6 września, 
w Księginicach królować 
będą pierogi i kapusta. 
Po raz szósty odbędzie się 
tam Festiwal Kapusty 
i Pieroga. 

Jak zapowiadają orga-
nizatorzy, atrakcji będzie 
wiele, w planach między 
innymi niezwykłe kon-
kursy, na przykład na naj-
lepsze kapuściane nakrycie 
głowy. 

Impreza rozpocznie się 
o godzinie 12 konkursami 
i zabawami dla dzieci, mło-
dzieży oraz dorosłych. 

Na godzinę 14 zapla-
nowano V Otwarty Dol-
nośląski Turniej Łuczni-
czy organizowany przez 
Dolnośląskie Zrzeszenie 
LZS we Wrocławiu oraz 
konkurencje rekreacyj-
no-sportowe prowadzo-
ne przez prezesa LZS Iskra 
Księginice Mieczysława 
Lodzińskiego. 

O godzinie 15 odbę-
dzie się narodowe czytanie 
„Trylogii” Sienkiewicza, 
a od 16 koncerty zespołów. 
Wystąpią: Echo z Chocia-
nowca, Hosadyna od Lubi-
na DDP Senior w Lubinie, 
Zachęta z Zimnej Wody, 
Wrzos z DDP Senior w Lu-
binie, Jarzębina z Księgi-
nic, Bez Nazwy z DDP Se-
nior w Lubinie, Siedlecka 
Nuta z Siedlec i Lejdis ze 
Składowic. 

W tym samym czasie 
trwać będą zmagania ku-
linarne, między innymi 
warsztaty lepienia piero-
gów. 

W czasie festiwalu dzie-
ci będą mogły korzystać 
z dmuchańców, skakań-
ców, zjeżdżalni. Będą rów-
nież stoiska z rękodziełem, 
gry, zabawy, konkursy oraz 
ogródek gastronomiczny 
z pierogami. 

MARTA CZACHÓRSKA

Uwaga, zmieniają się przepisy!

Obowiązkowe odblaski dla pieszych
 31 sierpnia wchodzą w życie przepisy, zgodnie z którymi pieszy poruszający się od 

zmierzchu do świtu poza obszarem zabudowanym zobowiązany jest posiadać 
w widocznym miejscu element odblaskowy. 

Może to być część odzie-
ży na przykład kamizelka 
lub przedmioty i naszywki 
umieszczone na wysokości 

kolan, pleców, dłoni i klatki 
piersiowej. Za brak odbla-
sków grozi mandat w wyso-
kości nawet do 500 złotych.

– Przepisy te dotyczą wy-
łącznie pieszych poruszają-
cych się poza terenem za-
budowanym i tylko w miej-

scach gdzie nie ma wydzie-
lonych chodników. W tere-
nie zabudowanym przepis 
ten nie obowiązuje – tłu-
maczy aspirant sztabowy 
Jan Pociecha, ofi cer praso-
wy lubińskiej policji.

Oznacza to dla miesz-

kańców wielu wsi powiatu 
lubińskiego konieczność za-
opatrzenia się od najbliższej 
niedzieli w elementy odbla-
skowe.

– Mamy nadzieję, że pie-
si będą przestrzegać nowego 
przepisu, bo to wpłynie na 

pewno na poprawę bezpie-
czeństwa na drodze. Kieru-
jący pojazdem będzie miał 
szansę szybciej zauważyć 
pieszego i odpowiednio za-
reagować – dodaje Jan Po-
ciecha.

MARTA SOBOTKIEWICZ

Mieszkańcy wielu wsi powiatu lu-
bińskiego będą musieli zaopatrzyć się 
do najbliższej niedzieli w elementy od-
blaskowe

Przetargi w toku

S-3 rodzi się w bólach

In w e -
stycja podzielo-
na została na dwa odcinki: 
20-kilometrowy z Legnicy 
do Jawora i 16-kilometrowy 
z Jawora do Bolkowa. W jej 
ramach wybudowana zo-
stanie dwujezdniowa droga 
o pełnych parametrach tra-
sy ekspresowej, a także czte-
ry węzły drogowe: „Jawor” 
(połączenie S3 z droga krajo-

wą 
n r 

3), „Ja-
wor II” 

(połączenie 
S-3 z droga woje-

wódzką nr 374), „Paszo-
wice” (połączenie S-3 z dro-
ga krajową nr 3) i „Bolków” 
(połączenie S-3 z droga kra-
jową nr 5). Powstanie rów-
nież 25 obiektów inżynier-
skich, między innymi mosty 
i wiadukty oraz dwa miejsca 
obsługi podróżnych. 

Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, umowa 

z wybranym w przetargu 
wykonawcą zostanie podpi-
sana w przyszłym roku. Od 
tego momentu fi rma będzie 
miała 30-33 miesiące na re-
alizacje inwestycji. 

Przetargi ogłoszone zo-
stały w systemie „Projektuj 
i buduj” i są dwuetapowe. 
Najpierw składane są wnio-
ski o dopuszczenie do udzia-
łu w postępowaniu. Na tym 
etapie oceniane są doświad-
czenie oraz potencjał tech-
niczny i ekonomiczny wy-
konawców. Następnie wy-
konawcy zakwalifikowani 
do drugiego etapu postępo-
wania przetargowego zosta-
ną zaproszeni do składania 
ofert cenowych. 

Odcinek od Legnicy do 
Bolkowa, na który właśnie 
ogłoszono przetargi, to dru-
ga inwestycja realizowana 
w ramach budowy drogi S-
3. Właśnie zakończył się bo-
wiem drugi etap procedury 
przetargowej na realizację 
innego odcinka tej trasy – od 
Nowej Soli do Legnicy. Pięć 
fi rm chce budować ten frag-

ment. Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad 
właśnie otworzyła oferty na 
tę inwestycję. Najtańszą – 
w wysokości 355,1 mln zł 
– złożyła spółka Dragados, 
a najdroższą – na ponad 446 
mln zł – konsorcjum fi rm Bu-
dimex i Ferrovial Agroman. 

Pierwszy odcinek ma 
mieć długość 16,4 km. 
W najbliższych dniach 
GDDKiA wybierze wyko-
nawcę. Jak zapewnia, będzie 
stosować kryterium ceny, ter-
minu realizacji oraz gwaran-
cji jakości robót. 

Inwestycja ma być zreali-
zowana w ciągu 30 miesię-
cy od dnia zawarcia umowy, 
wykluczając trzy miesiące zi-
my (od grudnia do marca). 
To oznacza, że ten odcinek 
będzie gotowy najwcześniej 
wiosną 2017 roku. 

Budowa pierwszego od-
cinka dolnośląskiej S-3 za-

kłada m.in. budowę dwóch 
jezdni po dwa pasy ruchu, 
powstanie dwóch węzłów 
drogowych „Nowa Sól Po-
łudnie” oraz „Nowe Mia-
steczko”, budowę dziewię-
ciu wiaduktów oraz dwóch 
przejść ekologicznych dla 
dużych zwierząt oraz przy-
gotowanie terenu pod przy-
szłe Miejsca Obsługi Podróż-
nych (MOP-y): MOP III Nie-
gosławice Zachód i MOP II 
Niegosławice Wschód. 

Otwarcie ofert na pozo-
stałe cztery odcinki drogi 
ekspresowej S-3 Nowa Sól - 
Legnica planowane jest na 
przełomie sierpnia i wrze-
śnia (II odcinek) i we wrze-
śniu (III, IV i V odcinek). 

Droga ekspresowa S-3 od 
Nowej Soli do Legnicy będzie 
miała długość ok. 85 km. 

Pozostaje tylko pyta-
nie czy budowa zapowiada-
nej od lat drogi teraz rzeczy-
wiście ruszy czy może rząd 
przyspieszył działania, zapo-
wiada i obiecuje, bo za pasem 
wybory?   MARTA CZACHÓRSKA, 

 MARIOLA SAMOTICHA

Fo
t. 

M
ar

ce
lin

a 
Fa

lk
ie

w
ic

z

Droga S-3 ma 
powstać dopiero za 

kilka lat
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Przyjrzeliśmy się kolejnym radnym

Ile zarabiają 
w Ścinawie?

Z GMIN LUBIN, RUDNA, ŚCINAWA

Stracił panowanie nad autem i wypadł z drogi

Pijany wjechał w płot
 W nocy mieszkańcy 

jednej z miejscowości 
w gminie Ścinawa 
usłyszeli huk. Okazało 
się, że samochód 
wypadł z drogi i uderzył 
w płot. 25-latek, który 
siedział za jego 
kierownicą, był pijany. 

Do wypadku doszło 
19 sierpnia około godzi-
ny 23. Kierowca opla na 
łuku drogi stracił pano-
wanie nad swoim samo-
chodem i wypadł z dro-
gi, uderzając w płot jed-
nej z posesji. 

– Świadkowie zdarze-
nia o zaistniałym fak-
cie niezwłocznie powia-
domili dyżurnego lubiń-
skiej policji. Dzięki po-
mocy mieszkańców, któ-
rzy wskazali osobę, która 
kierowała samochodem, 
policjanci nie mieli pro-
blemów z ustaleniem, 
kto w chwili zdarze-

nia siedział za kierowni-
cą pojazdu – mówi aspi-
rant sztabowy Jan Pocie-
cha, rzecznik lubińskiej 
policji. 

Policjanci wyczuli od 
kierowcy woń alkoholu. 
Po jego przebadaniu oka-
zało się, że 25-letni miesz-
kaniec powiatu złotoryj-
skiego jest pijany – ma 2 
promile alkoholu w orga-
nizmie. 

– Został zatrzyma-
ny i trafi ł do policyjnego 
aresztu. Gdy wytrzeźwie-
je, usłyszy zarzuty kiero-
wania pojazdem me-
chanicznym na podwój-
ny gazie. Za co może mu 
grozić kara do dwóch lat 
pozbawienia wolności. 
Na szczęście w całej tej 
sytuacji nikt nie ucier-
piał, a skończyło się jedy-
nie na uszkodzonym sa-
mochodzie i płocie – do-
daje Jan Pociecha. 

MARTA CZACHÓRSKA

Oszacowali straty po pożarze

Muszą posadzić aż 400 tysięcy drzew
 Nadleśnictwo policzyło. Pożar lasu w okolicach Prochowic 

i Jurcza pochłonął prawie 350 tys. zł. Kwota jest ogromna, 
ale leśnicy przyznają, że obawiali się, iż straty będą jeszcze 
wyższe. 

40 hektarów płonącego la-
su 10 sierpnia gasiło tyle samo 
jednostek straży pożarnej z ca-
łego województwa. Potrzebne 
były też posiłki z powietrza – 
pożar gasiły też dwa samolo-
ty typu dromader z lubińskie-

go lotniska. 
Przez kilka dni stra-
żacy dogaszali teren. 

Pilnowali też, by 
tlące się frag-

menty ściół-
ki, ponow-

nie nie 
zaczęły 
p ł o -
nąć. 

Dopiero później teren mogło 
przejąć legnickie nadleśnictwo. 

– Odbyło się już spotkanie 
z Regionalną Dyrekcją Lasów 
Państwowych z Wrocławia na 
temat przyszłego zagospoda-
rowania tego terenu – tłuma-
czy Hubert Kawalec, zastęp-
ca legnickiego nadleśniczego. 
– Na pewno będzie więcej ta-
kich spotkań, bo trzeba uzgod-
nić co zrobić ze spalonymi ro-
ślinami, jakie nowe gatunki 
zasadzić i kiedy – tłumaczy. 

Żeby zagospodarować 40 
hektarów spalonego lasu, trze-
ba zasadzić aż 350 do 400 tys. 
młodych drzew. – Ręcznie. To 
bardzo żmudna praca – przy-
znaje Kawalec. – Myślę, że naj-
wcześniej uda się zrobić to je-
sienią przyszłego roku – do-
daje. 

Przyczyny pożaru wciąż 
nie są znane. Zdaniem straża-
ków, możliwe są dwa scenariu-
sze – albo ktoś nieostrożnie ob-
chodził się z ogniem albo celo-
wo podpalił las. 

MARIOLA SAMOTICHA

Najwięcej, bo aż 14 
373,29 zł zarabia prze-
wodniczący rady 

Krzysztof Marek, który do-
datkowo prowadzi własną 
działalność gospodarczą. 
Z kolei najmniej – 6312 zł rad-
na Paulina Wityk-Szumna. To 
oznacza, że najwyższa pensja 
miesięczna wynosi około 1,2 
tys. zł, a najniższa – tylko 526 
zł. 

Skąd tak duże rozbieżno-
ści? Przewodniczący rady tłu-
maczy, że wszystko reguluje 
uchwała z 2004 roku wraz ze 
zmianami z 2009 roku.

– To jest stały ryczałt, ina-
czej dla przewodniczącego, 
inaczej dla wiceprzewodni-
czących i szefów poszcze-
gólnych kadencji i dla pozo-
stałych radnych – wyjaśnia 
Krzysztof Marek. – Dodatko-
wo radnym, którzy nie poja-
wiają się na sesji lub komisji 
potrąca się 20 procent z mie-
sięcznej pensji, a jeśli chodzi 

o sesje nadzwyczajne – pięć 
procent – tłumaczy.

Tym samym drugi na li-
ście najwyższych zarobków 
jest wiceprzewodniczący Ma-
rek Szopa, górnik z ZG Lubin. 
W 2013 roku za pracę na rzecz 
gminy zarobił 10991 zł. Da-
lej jest Edward Sitarski, który 
prowadzi swój sklep spożyw-
czo-przemysłowy i podobnie 
jak Monika Żogalska, księ-
gowa ze ścinawskiej bibliote-
ki zarobili 10831 zł, pracow-
nik biurowy Dominika Cho-
mont-Parzyńska – 10715 zł 
i pracownica MCZ Renata 
Podgórska, która jako druga 
wiceprzewodnicząca zarobi-
ła 10487 zł. 

Sporo zarobił też Jan Śli-
wa, który prowadzi swój sklep 
spożywczo-przemysłowy. Za 
2013 rok otrzymał 11016 zł, 
ale jest to suma diety radnego 
i wynagrodzenie za sołtyso-
wanie w Buszkowicach. Pra-
cownik legnickiego WPEC-

-u Mirosław Kraśniański 
otrzymał 9822 zł, sprzedaw-
ca i sołtys w Chełmku Wo-
łowskim Aneta Pałac – 8826 
zł, emeryt Kazimierz Łucki – 
7136 zł, położna Irena Chry-
styna – 7091 zł, a Arkadiusz 
Wilgosz – 7059 zł. 

Najmniejsze diety dosta-
li: pracownik Tauronu Józef 

Szuszkiewicz – 6963 zł, kie-
rownik w zakładzie usług po-
grzebowych Renata Kudzia 
– 6816 zł i Paulina Wityk-
-Szumna – 6312 zł. 

Istotne może okazać się 
porównanie. Tydzień te-
mu analizowaliśmy die-
ty radnych z gminy Rudna, 
najmniejszego samorządu 

w powiecie lubińskim. Tam 
na pensje radnych przezna-
cza się 214 tys. zł rocznie, 
w większej Ścinawie – 140 
tys. zł. Wnioski wyborcy po-
winni wyciągnąć sami i oce-
nić pracę swoich rajców, nim 
pójdą do urn w listopadzie. 

Przypomnijmy, że die-
ty radnych z poszczegól-

nych samorządów anali-
zujemy na prośbę miesz-
kańców. W kolejnych pu-
blikacjach zajmiemy się 
rajcami z gminy wiejskiej 
Lubin.

Materiał powstał na pod-
stawie oświadczeń majątko-
wych radnych z 2013 roku.

MARIOLA SAMOTICHA

 » Zarabiają mniej niż na przykład w sąsiedniej gminie Rudna, ale za 
to różnice między poszczególnymi radnymi są bardzo duże – tak 
kształtują się diety 15 radnych z gminy Ścinawa. Łącznie w 2013 roku 
samorząd wydał na pensje dla rajców prawie 140 tys. zł.

Łącznie w 2013 roku samorząd wydał na 
pensje dla rajców prawie 140 tys. zł
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Żeby zagospodarować 40 hektarów 
spalonego lasu, trzeba zasadzić aż 350 
do 400 tys. młodych drzew



www.lubin.pl28 sierpnia 201416 ROZMAITOŚCI

Historyczna Pocztówka (42)

Ten nieduży pomnik przedstawiający siedzącą na cokole małą dziewczynkę i stojącego obok niej chłopca, znajdował się na skwerze przed ówczesną 
szkołą dla dziewcząt przy Schulpromenade – Promenada szkolna (obecnie ulica Kopernika). Napis na pomniku „Lieb’ Vaterland, magst ruhig sein!” 
w wolnym tłumaczeniu głosi: „Miłość ojczyzny daje ukojenie”. Są to pierwsze słowa refrenu popularnej patriotycznej pieśni marszowej „Straż na Re-
nie”, która za panowania Wilhelma I była nieoficjalnym hymnem cesarstwa niemieckiego. W głębi, po lewej stronie, widoczny jest fragment nieist-
niejącego dzisiaj budynku sądu. W centrum baszta Bramy Głogowskiej.

Wydawca: Oswald Kühn Photo-
Kunstanstalt u. Verlag Friedeberg a. Qu.
Dodatkowy stempel: Gustav Geistefeldt 
Lüben i. Schl.
Data stempla: 9.10.[19]40
Korespondencja w języku niemieckim, 
datowana: 9.10.40

dane wydawnicze:

Kościół fi lialny pw. św. Najświętszego Serca Pana Jezusa

JURCZ – gm. Ścinawa  GPS: 51°19′09″N 16°24′29″E

Pomnik dzieci - „Kochana ojczyzna…”
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Ciekawy zabytek (42)

Usytuowany na rozwidleniu dróg 
w centrum wsi niewielki kośció-
łek w Jurczu wzmiankowany był 
w 1376 roku. Niewiele dziś wie-
my o jego dziejach w wiekach 
średnich. Podobnie jak większość 
świątyń na tym terenie, w dobie 
reformacji, został przejęty przez 
protestantów i w ich posiadaniu 
pozostawał do 1945 roku.
Obecna budowla została wznie-
siona w konstrukcji szachulcowej 
w pierwszej połowie XVII wieku, 
na zrębach starszego założenia, 
a jej budowę zakończono zapew-
ne w 1631 roku, o czym informu-
je napis na dolnej belce jednej 
z empor.  Po uszkodzeniach 
w 1685 roku, świątynię odnowio-
no i ponownie poświęcono w ro-
ku 1689. W czasie wojny siedmio-
letniej kościółek został splądro-
wany i ograbiony przez przeby-
wające w okolicy wojska rosyj-
skie. Bezpowrotnie zaginęło 
wówczas wiele starych i cennych 
przedmiotów liturgicznych. Ko-

ściół był remontowany w XIX 
wieku oraz w 1959 roku, kiedy to 
usuwano szkody powstałe wsku-
tek działań wojennych w 1945 
roku.
Nadzwyczaj skromny kościołek 
jest zorientowaną murowaną bu-
dowlą salową z węższym i wyod-
rębnionym prezbiterium. Cały 
obiekt nakryty jest ceramicznym 
dachem dwuspadowym, nad któ-
rym od poziomu kalenicy góruje 
niewielka czworoboczna sygna-
turka 

o konstrukcji szachulcowej.
We wnętrzu świątyni, której 
znaczną część zajmują empory 
zachował się niemal cały pierwot-
ny wystrój. Na uwagę zasługują: 
skromny, barokowy, drewniany 
ołtarz i dekorowana scenami 
z Nowego Testamenty ambona 

oraz prospekt organowy, które 
pochodzą z okresu budowy ko-
ścioła. W zewnętrznych murach 
kościoła wmurowanych jest pięć 
całopostaciowych płyt nagrob-
nych z początku XVII wieku.
 Tekst, foto i grafiki 
 Henryk Rusewicz

Do serca przytul psa i kota

Potrzebują ciepłego kąta

REKLAMA 439114Z01-A

KREDYTY
KONSOLIDACJE

ODDŁUŻANIE
POŻYCZKI

niezależnie od BIK

SZANSA
Z KOMORNIKIEM

536-316-197

Armii Krajowej 10 
LUBIN

(pasaż Oskar) 

536-316-196
ZADZWOŃ

MASAŻE CIEPLNE
na urządzeniach

medycznych
CENY PROMOCYJNE

Lubin - przylesie
ul. Ptasia 150

506-858-773

reklama

Dwa psiaki czekają na osoby 
o dobrych sercach, które zechcą 
im zapewnić ciepły kąt i pełną 
miskę. Do adopcji jest też pięć 
kociaków. 
Pierwszy z psiaków  
został znaleziony na ulicy Ki-
lińskiego. Ma około trzech 
miesięcy.
Nowego domu potrzebuje 

także porzucona pod Muzą 
młoda suczka . 
Oprócz psów nowych właścicie-
li szuka też pięć kociaków.
Jeśli ktoś chciałby przygarnąć 
któregoś ze zwierzaków, powi-
nien zadzwonić pod numer: 
695 031 515 lub 695 451 515 
w godz. 9-18. Uwaga, wetery-
narz nie odpowiada na SMS-y.

WOJCIECH NIEDZIELSKI
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FC Barcelubin – Ekipa z Tipa 9:8 

składy 

FC Barcelubin: Jakub Bartkowiak – Wojciech 
Szwajka, Paweł Czyrko, Tomasz Szwajka, Miro-
sław Kunz, Tomasz Popiel, Jarosław Sijka, An-
drzej Cebula, Łukasz Ostrowski

Ekipa z Tipa:  Łukasz Stefanko – Łukasz Korta, 
Mariusz Maruciński, Krystian Stec, Damian Sa-
mol, Dawid Seta, Piotr Karczewski, Maciej Sreb-
niak

FC Barcelubin
Kapitan: Tomasz Szwajka

Drużyna FC Barcelubin powstała w drugiej poło-
wie sezonu 2012/2013. Po dobrym starcie w 3. 
lidze, zostali przeniesieni na zaplecze lubińskiej 
ekstraklasy. Dzięki swojej aktywności oraz do-
brym wynikom, dostali propozycję awansu do 
1. ligi Playarena Lubin.pl w sezonie 2013/2014.  
Sezon 2013/2014 ekipa Tomka Szwajki może uznać za udany, ponie-
waż przebojem doszli aż do finału Pucharu Lubina, gdzie minimalnie 
ulegli drużynie SanTForzy. Podczas gali wieńczącej poprzedni sezon dru-
żyna FC Barcelubin wygrała w kategorii „Odkrycie roku”.

Ekipa z Tipa
Kapitan: Krystian Stec

Drużyna dowodzona przez Krystiana Steca 
poprzedni sezon rozpoczęła od gry w 2. lidze 
Playarena Lubin.pl, po tym jak została zdegra-
dowana za niską aktywność we wcześniej-
szym sezonie. Początek sezonu 2013/2014 
był imponujący w wykonaniu Tipów, więc do-
stali kolejną szansę od Ambasadorów i mogli wrócić do najwyższej kla-
sy rozgrywkowej w mieście. Ekipa z Tipa jest bardzo silną i nieobliczal-
ną drużyną w pierwszoligowej stawce. Potrafią wygrywać z faworyta-
mi, a także często gubią punkty w meczach, które powinni wygrać.

UZZM Ice StorM – Drużyna Mistrzów 18:7 

składy 

UZZM Ice StorM: Piotr Waszkiewicz – Piotr 
Królak, Krzysztof Zimocha, Marcin Szkolnicki, 
Paweł Stefanek, Andrzej Hebda, Marcin Mądro-
chowski

Drużyna Mistrzów  Maciej Kowal – Piotr So-
kołowski, Piotr Pałys, Robert Maśliński, Michał 
Matkowski, Kamil Worobiej, Andrzej Biliński, 
Piotr Broton 

UZZM Ice StorM
Kapitan:  Krzysztof Zimocha

Drużyna, która dołączyła do ligi Playarena 
Lubin.pl w sezonie 2012/2013, zaczynając 
w 3. lidze, a kończąc... na mistrzostwie mia-
sta i zdobyciu Pucharu Lubina. Reprezento-
wali nasze miasto podczas półfinałów Mi-
strzostw Polski Ligi Nike Playarena w Dzier-
żoniowie w roku 2013 oraz w Legnicy 
w 2014 roku. UZZM Ice StorM to mistrz miasta 2013, wicemistrz 
2014 i zdobywca Pucharu Lubina 2013 oraz brązowy medalista 
tych rozgrywek z ubiegłego sezonu. Sponsorem tytularnym zespo-
łu jest Uczelnia Zawodowa Zagłębia Miedziowego.

Drużyna Mistrzów
Kapitan: Kamil Worobiej

Drużyna Mistrzów jest tegorocznym benia-
minkiem 1. ligi Playarena Lubin.pl. W po-
przednim sezonie zajęli ostatnie miejsce na pu-
dle, na zapleczu najwyższej klasy rozgrywko-
wej w naszym mieście, grając wtedy pod szyl-
dem Roksa Team. Skład po awansie przeszedł 
gruntowną przemianę, nowym kapitanem zo-
stał Kamil Worobiej, który niejednokrotnie wraz z zespołem udowad-
niał, że nie radzi sobie z presją osiąganych wyników. Obecny skład 
Drużyny Mistrzów budują zawodnicy dobrze znani z zespołu PSK Lu-
bin, które rozpadało się kilkukrotnie. 

O meczu:
Pierwsza połowa to zdecydowana przewaga go-
ści. Efektem był wynik do przerwy – 5:1 dla Ti-
pów. Początek drugiej połówki nic nie zmienił, 
jednak gdy Ekipa z Tipa prowadziła, w ich szeregi 
wdarło się rozluźnienie. Takie błędy FC Barcelubin 
potrafi wykorzystywać, z wyniku 7:2 dla Ekipy 
 z Tipa, zrobiło się 9:8 dla rywali. Ku zaskoczeniu 
zgromadzonej widowni, FC Barcelubin pokonali 
Tipów 9:8. 

Rozmowa po meczu:
TRZY PYTANIA DO KRYSTIANA STECA 
Z EKIPY Z TIPA
*Po raz kolejny przegrywacie na własne ży-
czenie, skąd u Was takie błędy w końcówce 
spotkania?
– Błędy biorą się z braku koncentracji, to jest 
norma w Ekipie z Tipa od kilku lat. Staramy się 
to zmienić. Z Barcelubin czy z Plantatorem mieli-
śmy zwycięstwo na wyciągnięcie ręki, niestety 
nie wyszło. Taka jest piłka.
*O co będą walczyć Tipy w tym sezonie?
– Mamy naprawdę bardzo dobry zespół, tylko 
tak jak wspomniałem wcześniej, brakuje kon-
centracji. Chcemy walczyć o górną część tabeli, 
ale jak będzie, zobaczymy w trakcie sezonu. 
* Wasza kadra jest już zamknięta, czy po-
szukujecie zawodników na jakąś pozycję?
– Doszło do nas trzech chłopaków, ale niestety 
bramkarz doznał kontuzji. Będziemy szukać ko-
goś na tę pozycję, jednak mamy fajny zespół, 
który jeszcze zaskoczy w tym sezonie. 

O meczu:
Pierwsza połowa spotkania zakończyła się nie-
spodzianką, ponieważ to drużyna beniaminka – 
Drużyna Mistrzów prowadziła 1:0. Po zmianie 
stron utytułowany lubiński zespół ruszył do ata-
ków i wyrobił sobie kilkubramkowe prowadze-
nie. Od tej pory zawodnicy UZZM Ice StorM 
kontrolowali przebieg spotkania i pewnie do-
wieźli korzystny dla siebie wynik do końca. 
UZZM Ice StorM kontra Drużyna Mistrzów 18:7.

Rozmowa po meczu:
TRZY PYTANIA DO KRZYSZTOFA ZIMOCHY 
Z UZZM ICE STORM
*Jak oceniasz pierwszy mecz w waszym 
wykonaniu?
– Pierwszy mecz oceniam nienajlepiej, ale spo-
wodowane to jest dłuższą przerwą w grze. W 
pierwszej połowie nie udało się nam strzelić 
nawet gola. Na szczęście w drugiej złapaliśmy 
swój rytm i udało się wygrać wysoko.
*O co walczyć będziecie w tym sezonie? 
– Chcielibyśmy zająć miejsce gwarantujące 
udział w półfinałach mistrzostw Polski i na 
nich wywalczyć awans na finał. Co roku bierze-
my udział w półfinałach lecz niestety zawsze 
brakuje nam bardzo niewiele do awansu na 
ogólnopolski finał.
*Czy na jakąś pozycję szukacie graczy, czy 
może macie zamkniętą kadrę?
– Na daną chwilę nie szukamy nikogo do dru-
żyny, ale jak znajdzie się jakiś wartościowy za-
wodnik, który będzie miał ochotę u nas grać, 
to na pewno rozpatrzymy taką możliwość.

 Orlik przy ulicy Szpakowej gościł dwa zespoły 1. ligi Playarena Lubin.pl: FC Barcelubin podejmowało Ekipę z Tipa. Po szalonym meczu 3 punkty 
powędrowały na konto FC Barcelubin, które pokonało Tipów 9:8.

 Wicemistrz Lubina z poprzedniego sezonu powrócił na boiska i w pierwszym swoim spotkaniu zmierzył się z beniaminkiem – Drużyną Mistrzów. W ciągu 
całego meczu 1. ligi Playarena Lubin.pl oglądaliśmy aż 25 bramek, a do przerwy tylko jedną. UZZM Ice StorM pokonał pewnie Drużynę Mistrzów 18:7.
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Przenosiny zawodnika

Bartosz Starzyński 
w Malborku
 Polski Cukier 

Pomezania Malbork 
będzie nowym klubem 
Bartosza 
Starzyńskiego. 
Szczypiornista do tej 
pory reprezentował 
barwy MKS Zagłębia 
Lubin.

Młody zawodnik 
trafi ł do Lubina z Go-
rzowa Wielkopolskie-
go w 2011 roku. Wte-
dy trenował pod skrzy-
dłami Jacka Będzi-
kowskiego. Urodzony 
w Płocku skrzydłowy, 
w minionym sezonie 
wystąpił w miedzio-

wym klubie w 27 me-
czach, w których zdo-
był 23 bramki. Życzy-
my zawodnikowi suk-
cesów w dalszej karie-
rze.  MARIUSZ BABICZ

Kolejny mecz kontrolny

Zacięty bój z Opolem
 Zespół Jerzego Szafrańca 

i Zygmunta Woźniczki ma za 
sobą kolejny udany mecz 
kontrolny. Tym razem na 
parkiecie Szkoły Podstawowej 
nr 14 miedziowi podejmowali 
Gwardię Opole. Lubinianie po 
zaciętym pojedynku wygrali 
31:29.

Z początku to opolanie na-
rzucali swoje tempo gry, wy-
grywając po kilku minutach 
1:3. Dwie bramki skrzydłowe-
go Pawła Swata i goście prowa-
dzili 2:5. Te straty podziałały na 
lubinian motywująco i już po 
chwili po celnych rzutach Da-
wida Przysieka i Faruka Halil-
begovicia gospodarze przegry-
wali tylko 5:6. 

W 16. minucie Zagłębie obję-
ło prowadzenie, którego nie od-
dało już do przerwy. W drugiej 
połowie walka także była wy-
równana. W pewnym momen-
cie przyjezdni ponownie wygry-
wali, ale ekipa Jerzego Szafrań-
ca doprowadziła do remisu, a po 
chwili prowadziła. MKS Zagłę-
bie Lubin wygrało z Gwardią 
Opole, 31:29.

MARIUSZ BABICZ

Dają z siebie wszystko
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Bartosz Starzyński trafił 
do Lubina z Gorzowa Wiel-
kopolskiego w 2011 roku W 16. minucie Za-

głębie objęło pro-
wadzenie, które-
go nie oddało już 

do przerwy

MKS Zagłębie Lubin  
– PE Gwardia Opole  31:29 (16:14)

Zagłębie: Małecki, Shamrylo, Wiącek – Stankie-
wicz 6, Halilbegović 7, Karpiński 1, Marciniak 2, 
Bartczak 4, Przysiek 3, Paluch 4, Gumiński 2, Szy-
myślik 1, Kużdeba 1. 
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Forma 
szczypiornistów 

rośnie
 » Jeszcze tylko trzy tygodnie i piłkarze ręczni MKS Zagłębia Lubin powal-

czą o pierwsze punkty w Superlidze. Podopieczni Jerzego Szafrańca ciężko 
pracują na treningach, biorąc udział w turniejach i szlifując formę.

Yuriy Shamry-
lo, Faruk Ha-
lilbegović czy 

Jan Czuwara to no-
wi zawodnicy mie-
dziowych, któ-
rzy zaadoptowali 
się w miejscowym 
klubie. Ich umie-
jętności bardzo 
przydały się dru-
żynie i zmieniły 
nieco oblicze klu-
bu. Było to widać 
zwłaszcza na tur-
nieju w Dzierżo-

niowie, gdzie MKS 
Zagłębie Lubin za-
jęło trzecie miej-
sce, a także na po-
jedynku z brązo-
wym medalistą Su-
perligi, Górnikiem 

Zabrze. Lubinia-
nie prowadzili od 
początku do końca 
pewnie wygrywa-
jąc ten mecz. 

– Formę cały 
czas budujemy. 
Sparing z Górni-
kiem Zabrze był 
dla nas bardzo 
ważny. Wyda-
je mi się, że z me-
czu na mecz coraz 
bardziej się zgry-
wamy z nowymi 
zawodnikami. Je-

steśmy zadowole-
ni, iż Zabrze gra-
ło w pełnym skła-
dzie, to dla nas 
jeszcze lepszy tre-
ning. Sparing jest 
po to, abyśmy 
grali na pełnych 
obrotach. Każdy 
z nas dał z siebie 
wszystko – przy-
znaje Wojciech 
Gumiński , za-
wodnik MKS Za-
głębia Lubin.
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Z meczu na 
mecz drużyna 
coraz bardziej 

zgrywa się 
z nowymi 

zawodnikami
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Lubińscy pięściarze odnoszą wspaniałe sukcesy

V Maraton Pieszo i Rowerem Dookoła Lubina

Maszerując dzień i noc
 Ponad dwieście osób 

weźmie udział 
w jubileuszowym piątym 
Maratonie Pieszo 
i Rowerem Dookoła Lubina. 
Frekwencja stale rośnie. 
Uczestnikami są nowi 
śmiałkowie, jak i ci, którzy 
co roku nie wyobrażają 
sobie końca sierpnia bez 
wspaniałej wędrówki po 
naszym regionie.

Inicjatywa odbędzie się 29 
i 30 sierpnia. Organizatorami 
Maratonu jest Stowarzysze-
nie Turystyki Pieszej Wędro-
wiec w Lubinie i Regionalne 

Centrum Sportowe w Lubi-
nie. Od lat jest to największa 
impreza turystyczna w na-
szym mieście. Obecnie zapi-
sanych jest ponad 200 uczest-
ników. 

– Sprawdza się więc cie-
kawa formuła rozgrywania 
maratonu, dobra organiza-
cja, smaczne pierogi na me-
cie, specjalne tłoczone, pięk-
ne medale i nagrody rozloso-
wywane wśród uczestników 
– przyznaje Piotr Socha, pre-
zes STP Wędrowiec.

Patronat nad imprezą ob-
jął prezydent Lubina Robert 
Raczyński. Wśród uczestni-

ków pieszej wędrówki znaj-
duje się dwóch biegaczy, Ma-
rek Sobiło i Marcin Mar-
kulak. – To lubinianie, któ-
rzy myślą o pokonaniu trasy 
w czasie krótszym niż zeszło-
roczne 13:59:00 Krzysztofa 
Janickiego z Łodzi. Na star-
cie zobaczymy również wie-
lokrotnych zdobywców kró-
lewskiego dystansu sto kilo-
metrów, Zdzisława Woło-
cha z Lubina i Krzysztofa Ża-
ka z Wrocławia. Prym wie-
dzie najstarszy osiemdziesię-
cioletni Zbigniew Kościel-
ny z Lubina, który jak co ro-
ku w sandałach, przemierza 

najdłuższy dystans – puentu-
je szef piechurów.

Bronić tytułu najlepszej 
drużyny będą Miedziaki, zaś 
w rodzinnej Wędrownicy. 

Wśród zgłoszonych blisko 
200 rowerzystów zobaczy-
my ekipy Watahy z Lubina, 
SMG Kielich Lubin i ZG Sie-
roszowice – Polkowice. – Bę-

dzie się więc działo – zapew-
nia Piotr Socha.

Maraton dla turystów 
pieszych i rowerzystów roz-
poczyna się na torze łyż-
wiarskim przy stadionie 
RCS w Lubinie. Trasa po-
prowadzona jest oznako-
wanym szlakiem turystycz-
nym czerwonym Dookoła 
Lubina po najciekawszych 
okolicach. Na trasie umiesz-
czonych jest 9 punktów kon-
trolnych (PK) z ozdobną pie-
czątką. Uczestnicy potwier-
dzają PK pieczątką na karcie 
rajdowej.

MARIUSZ BABICZ

Nowy środkowy
Trenujący od kil-
ku dni z zespo-
łem KS Cuprum 
Mundo Lubin 
Dmytro Pashyt-
skyy, zyskał 
uznanie u pierw-
szego trenera 
i od nowego se-

zonu będzie bronił barw miejscowego ze-
społu.
Środkowy bloku mierzy 205 cm. Swoją siat-
karską karierę rozpoczynał w Estonii. 
W 2011 roku przeniósł się do Francji, gdzie 
przez trzy sezony reprezentował barwy klu-
bu AS Cannes. W lidze francuskiej prezento-
wał się bardzo dobrze. W 2012 roku zajął 
3. miejsce wśród najlepiej blokujących 
(79 bloków w 25 meczach), natomiast 
w 2013 roku wygrał cały ranking i został 
najlepszym środkowym ligi.  MISZ

Panie zdeklasowały 
szczecinianki
Piłkarki nożne Zagłębia Lubin osłodziły nieco 
porażkę męskiego zespołu. Podopieczne An-
drzeja Turkowskiego zmierzyły się na wyjeździe 
z Olimpią Szczecin. Miedziowe wygrały pewnie 
5:0.
Spotkanie odbyło się w ramach 3. kolejki Eksta-
raligi Kobiet. Rywalki Zagłębia nie radzą sobie 
w tych rozgrywkach najlepiej. Już na starcie wy-
soko przegrały z Medykiem Konin (0:5). Mitech 
Żywiec był kolejnym katem zespołu ze Szczeci-
na. Olimpia przegrała 1:7. Zagłębie natomiast 
w pierwszym meczu zremisowało 1:1 z Górni-
kiem Łęczna. W drugim meczu na własnym te-
renie, ekipa Andrzeja Turkowskiego ograła Sti-
lon Gorzów Wielkopolski, 6:2. Tym razem na 
wyjeździe, miedziowe zanotowały kolejny wy-
soki wynik, pokonując Szczecin 5:0. MISZ

 Bramki: 

0:1 Bochra
0:2 Tarczyńska
0:3 Bezdziecka
0:4 Tarczyńska
0:5 Zdunek
Zagłębie: Bugajska – Ratajczak, Salwa, Balog, 
Grad – Szymkowiak, Pożerska, Zdunek, Tarczyń-
ska, Bezdziecka – Bochra

Fo
t. 

M
ar

iu
sz

 B
ab

ic
z

– Będzie się działo – zapewnia Piotr Socha
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 »Niegdyś boks obok 

piłki nożnej, zajmował wy-

sokie miejsce w hierarchii 

lubińskiego sportu. Teraz 

jest dyscypliną, o której 

powoli się zapomina, 

a która pomimo różnych 

przeciwnością losu dalej 

istnieje w Lubinie.

W Lubi-
nie nadal miesz-
kają zawodnicy, 

bądź trenerzy, którzy do-
brze pamiętają koniec lat 
sześćdziesiątych XX wie-
ku, kiedy to w naszym 
mieście powstał klub bok-

serski. Jedny-
mi z pierw-
szych tre-
nerów by-
li Tadeusz 
Her ma n 
i oczywi-
ście legen-
darny Ka-

z i m i e r z 
Paździor. To 

właśnie tutaj 
trenowali repre-

zentant kraju Wie-
sław Niemkiewicz, Ja-

nusz Zarankiewicz, Wło-
dzimierz Zgierski, a obec-
nie szkolą młodych lu-
dzi Zbigniew Siwak, Jó-
zef Strzechowski i Borys 
Oleszko. 

Lubińscy pięściarze da-
lej odnoszą wspaniałe suk-

cesy. Błażej Bochenek zo-
stał mistrzem Polski w wa-
dze do 46 kg, natomiast Łu-
kasz Kwaśnik wywalczył 
brąz w wadze do 80 kg. Pa-
weł Czyżyk został wypa-
trzony przez trenera kadry 
narodowej i powołany na 
zgrupowanie biało-czer-
wonych. 

Klub wspiera spółka 
Energetyka, jednak aby 
młodzież mogła kontynu-
ować kariery w dorosłym 
życiu, potrzebne są kolej-
ne takie fi rmy, które rozu-
mieją młodych sportow-
ców. Dawid Oborski czy 
Piotr Miakienko to, jak 
przyznają trenerzy, zna-
komici zawodnicy, jednak 
nie ma funduszy na to, aby 
mogli utrzymywać się wy-

łącznie z boksu, dlatego 
ich talenty zostają zaprze-
paszczone. 

– Warto podkreślić, że 
wszyscy zawodnicy, któ-
rzy u nas trenują są lubinia-
nami! U nas nie ma prak-
tyki ściągania zawodników 
zza granicy czy drugiego 
końca Polski. Nie chcemy 
rywalizować powiedzmy 
z piłką nożną, ale prawda 
jest taka, że cały świat pła-
ci za wynik! Niestety, takie 
są realia – komentuje Zbi-
gniew Siwak. 

– Jeżeli nawet wziąć ju-
niorów z piłki nożnej i po-
równać ich przez trzy lata 
z zawodnikami, z którymi 
my pracujemy w klubie, to 
u nas mamy dwa złote me-
dale Polski, dwa srebrne 

i dwa brązowe. Nie licząc 
turniejów międzynarodo-
wych. Jest potencjał, któ-
ry naprawdę grzechem jest 
zaprzepaścić – dodaje Bo-
rys Oleczko, szkoleniowiec 
MKB Energetyki Lubin.

Na 63 kluby MKB 
Energetyka Lubin zajęła 6. 
miejsce, natomiast w kla-
syfikacji województw, 
dzięki między innymi 
punktom zdobytym przez 
lubinian, Dolny Śląsk zajął 
pierwsze miejsce.

Niedawno prezes mie-
dziowego holdingu powie-
dział, że w miejscowym 
klubie piłki nożnej powin-
ni grać wyłącznie lubinia-
nie. W MKB Energetyce 
Lubin tak właśnie jest…

MARIUSZ BABICZ

Klub wspiera spółka Energety-
ka, jednak aby młodzież mogła 
kontynuować karierę w doro-
słym życiu, potrzebne są kolej-
ne takie firmy, które rozumieją 
młodych sportowców
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Boks – powrót 
do przeszłości

– Warto podkreślić, że 
wszyscy zawodnicy, któ-
rzy u nas trenują są lubinia-
nami! U nas nie ma prak-
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